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Abstract 

This study addressed the local economic development in the Islamic approach 

and the mechanisms relied upon to achieve the desired development. To 

examine this topic, a four-chapter plan was adopted. The first chapter attempted 

to identify the characteristics, dimensions, objectives, and theories related to 

economic development in contemporary economics. The second chapter dealt 

with the conceptual aspect of local development and its related aspects, such as 

the forms of local development, its characteristics, principles, objectives, 

models, and theories. The chapter also discussed the local financing of local 

development, both on the local and external levels. In the third chapter, the 

study shifted to identifying the meanings of economic development in Islamic 

economics, and highlighting its distinctive characteristics, objectives, and 

requirements. Then, the study shed light on the basics of Islamic finance for 

local development, encompassing both profitable and charitable aspects. In the 

fourth chapter, the study analyzed the role of a set of mechanisms unique to the 

Islamic economy for its development. In this regard, the study addressed Zakat 

and Waqf in the charitable aspect, and Islamic Sukuk and BOT (Build-Operate- 

Transfer) contracts in the profit aspect, with reference to successful experiences 

in this field. 

The study manifested that the Islamic approach surpasses other viewpoints in 

terms of development. This approach places human beings at the forefront, 

considering development as a religious obligation. Furthermore, its ultimate 

aim is to attain devotion to the Almighty God. In order to achieve development 

at various levels, including local development, the Islamic economy relies on 

two important aspects: charitable aspects represented by Zakat and Waqf, and 

profitable aspects represented by Islamic Sukuk and BOT contracts (Build-

Operate- Transfer). These mechanisms play prominent economic and social 

roles, as they strengthen investment and production, increase consumption and 

savings, resulting in positive effects on the national economy. Additionally, 

they have significant social impacts that support development efforts by 

reducing income inequality, promoting fair distribution, and improving the 

standard of living. 

Keywords :Economic development, local development, Zakat, waqf, Islamic 

Sukuk, BOT contracts. 

 

 



 

 

Résumé de l’étude:  

Cette étude aborde la teneur du développement économique local dans 

l'approche islamique, et les mécanismes les plus marquants dont dépend 

l’instauration du développement souhaité. A l’effet de traiter cette question, un 

plan de quatre chapitres a été adopté. Ainsi le premier chapitre a tenté de 

déterminer les jalons du développement économique dans l’économie 

contemporaine et ses caractéristiques, perspectives, objectifs et théories. Le 

deuxième chapitre a abordé l’aspect conceptuel du développement local, ainsi 

que les formes du développement local, les caractéristiques, principes, 

objectifs, modèles et théories y rattachés, puis l'étude a abordé l'aspect du 

financement local lié au développement local, tant interne qu'externe. Le 

troisième chapitre quant à lui, s'est consacré à définir les significations du 

développement économique dans l'économie islamique, y compris ses 

caractéristiques distinctives, ses objectifs et exigences, sans oublier les 

principes de bases du financement islamique du développement local, tant 

lucratifs que caritatifs. Enfin, au quatrième chapitre, l'étude a porté sur l’analyse 

du rôle d'un ensemble de mécanismes spécifiques à l'économie islamique dans 

le développement. L'étude a traité la Zakat et le Waqf sur le plan caritatif, les 

sukuks islamiques et les contrats BOT sur le plan lucratif, et cela, en citant des 

expériences réussies dans ce domaine. 

L'étude a conclu que le développement dans l’approche islamique est supérieur 

au reste des autres approches, vu que l'homme constitue son but et son objectif, 

et le développement un devoir légitime, sachant qu’elle vise également à 

atteindre la servitude à Allah Tout-Puissant comme objectif final. Pour parvenir 

au développement à tous les niveaux, y compris le développement local, 

l’économie islamique est tributaire de deux aspects importants ; un aspect 

caritatif, représenté par la zakat et le waqf, et un aspect lucratif, représenté par 

les sukuks islamiques et les contrats BOT. Ces mécanismes ont un rôle 

économique et social important, car ils visent à stimuler l'investissement et la 

production, et à augmenter le volume de la consommation et de l'épargne, avec 

des effets bénéfiques sur l'économie nationale. Ils ont également des effets 

sociaux importants qui soutiennent les actions en faveur du développement, car 

ils réduisent les inégalités fondées sur la classe, assure une répartition équitable 

et améliore le niveau de vie. 

Les mots clés : développement économique, développement local, zakat, waqf, 

sukuks islamiques, contrats de BOT.
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